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REVISTA PRESEI 
 

 Iohannis: Un număr impresionant de politicieni influenți atacă Justiția; este nevoie de implicare civică maximă 
Președintele Klaus Iohannis a declarat marți că un număr "impresionant" de politicieni au atacat Justiția de la 
alegerile parlamentare până în prezent, adăugând că în acest caz este nevoie de implicare civică "maximă", dar nu 
cheamă oamenii să protesteze, ci să își spună opinia. 
*UPDATE Iohannis: Scoaterea președintelui din procedura de numire a procurorilor-șefi este o greșeală 
fundamentală 
 
*Iohannis: Abordarea ministrului Justiției — inadecvată 
 
*Iohannis: Sunt mulțumit de activitatea DNA 
 
*Iohannis: Aștept ca premierul să mă consulte dacă are nevoie de un sfat bun în cazul celor trei miniștri cu 
probleme 
 
*Iohannis: Plumb și Shhaideh trebuiau să demisioneze sau să fie retrase 
"Nu putem să nu constatăm că de la alegerile parlamentare încoace un număr impresionat de politicieni influenți 
se ocupă cu a ataca Justiția, procurorii, procedurile din Justiție, inducând în populație impresia că Justiția nu 
funcționează. Cu siguranță, s-a putut constata foarte ușor că mai mulți din acești politicieni influenți sunt fie 
condamnați penal, fie sunt în curs de a fi judecați penal, fie sunt urmăriți penal. (...) Înainte de alegeri am atras 
atenția în repetate rânduri alegătorilor că ar fi foarte grav ca persoane condamnate sau judecate penal, pe care 
generic le-am numit penali, să ajungă în conducerea statului, fiindcă automat ar apărea o presiune imensă asupra 
Justiției. Iată că acest lucru s-a întâmplat. De aceea, este nevoie de o implicare civică maximă, este nevoie ca toți 
cei care doresc o Românie stat de drept și care doresc o Justiție independentă să se anunțe și să-și spună opinia. 
Nu doresc prin asta în niciun fel să se creeze impresia că vreau să chem oamenii să protesteze sau să apară 
divergențe majore, dar o societate sănătoasă — și eu îmi doresc o societate sănătoasă pentru România — este 
obligată să discute public aceste chestiuni, fiindcă ele ne afectează în definitiv pe toți", a afirmat Iohannis, la 
Palatul Cotroceni. 
El a susținut că în cazul anumitor proceduri referitoare la Justiție este nevoie de consultarea Comisiei de la 
Veneția, dar a arătat că opinia acestui for este consultativă. 
"Comisia de la Veneția a fost solicitată în anumite chestiuni și va fi în continuare și, da, pe anumite proceduri, este 
chiar indicat să se ceară opinia Comisiei de la Veneția, doar că această opinie este consultativă și problemele pe 
care le avem noi trebuie să le rezolvăm tot noi. De aceea, este mare nevoie de foarte multă atenție, de dezbatere 
publică", a spus Iohannis. 
Mai multe organizații civice și neguvernamentale au adresat, luni, președintelui Klaus Iohannis o scrisoare prin 
care îi solicită, printre altele, sesizarea Comisiei de la Veneția pentru o opinie privind trei decizii și hotărâri ale CCR 
și înființarea de urgență a unei comisii pentru redactarea unui Cod electoral. 
Potrivit unui comunicat al asociației Inițiativa România, semnatarii demersului cer șefului statului și "acțiuni și 
exprimarea imediată a unei poziții categorice privind pericolul grav și iminent pe care inițiativele actualei 
majorități guvernamentale îl reprezintă la adresa independenței Justiției și luptei anticorupție". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Președintele Klaus Iohannis a convocat le Cotroceni organizațiile civice pentru a contracara acțiunile PSD și ale 
Guvernului 
La nici 24 de ore de când președintele Klaus Iohannis a făcut apel de la Cotroceni ca organizațiile civice să fie mai 
implicate pentru a împiedica abuzurile la adresa statului de drept (DETALII ale apelului președintelui), 
Administrația Prezidențială a și transmis invitații pentru 21 de organizații și grupuri din societatea civilă pentru un 
dialog pe tema statutului de drept. 
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Un fost consilier de la Casa Albă aruncă 'BOMBA': România face parte dintr-un mare plan nuclear al Chinei! 'Ar 
trebui să ne sperie până în măduva oaselor' 
”Administrația Prezidențială a răspuns pozitiv cererii a 21 de grupuri civice și organizații neguvernamentale de 
inițiere a unui dialog între Președinție și societatea civilă privind vulnerabilitățile Curții Constituționale, reforma 
legislației electorale și pericolul grav și iminent în care se află justiția sub atacul politic al actualei majorități 
parlamentare. 
 
Întâlnirea va avea loc astăzi, 27.09.2017, la Cotroceni, începând cu ora 16.00. Din partea organizațiilor civice vor 
participa 6 reprezentanți.”, se spune într-un comunicat de presă remis STIRIPESURSE.RO de Inițiativa România. 
Vă amintim că luni, 25.09.2017, cele 21 de organizații au trimis Administrației Prezidențiale o solicitare de 
audiență și o amplă analiză (https://goo.gl/12kwBx) în susținerea următoarelor solicitări: 
 
1. Sesizarea de către Președintele României a Comisiei de la Venețiapentru o opinie privind problemele de drept 
ridicate de: 
 
a. Decizia nr. 396/06.06.2017, prin care CCR impune Parlamentului să legifereze un prag valoric pentru 
infracțiunea de abuz în serviciu, 
 
b. Hotărârea CCR 1/22.06.2017 privind regulile de redactare a opiniei separate sau concurente, 
 
c. Decizia nr. 277/21.07.2017, care stabilește un drept exclusiv al CCR de a se pronunța direct asupra hotărârilor 
judecătorești supuse revizuirii în condițiile art. 509 pct. 11 din Codul de procedură civilă, 
care, în opinia noastră, sunt fie nelegale și netemeinice sau chiar contravin textului constituțional, fie sunt 
rezultatul arogării de către CCR a calității de legiuitor pozitiv, prin subminarea atribuțiilor altor puteri din stat. 
 
2. Înființarea la nivelul Președinției a unei Comisii pentru redactarea unui Cod electoral care să pornească un 
amplu proces de consultare publică cu partidele politice și societatea civilă pentru reforma legislației electorale 
pentru aplicarea unor vechi deziderate ale societății civile, cum ar fi: 
 
a. Revenirea la două tururi de scrutin pentru alegerea primarilor; 
b. Eliminarea pragului electoral la alegerile locale pentru o cât mai bună reprezentare a comunităților locale; 
c. Scăderea numărului de semnături necesare partidelor și independenților care doresc să candideze (la orice tip 
de alegeri); 
d. Introducerea votului electronic la distanță pentru toate tipurile de alegeri, începând cu alegerile pentru 
Parlamentul European din 2019; 
e. Îmbunătățirea prevederilor legale privind votul prin corespondență, care s-a dovedit un eșec la alegerile 
parlamentare din 2016; 
f. Schimbarea modalității de finanțare a partidelor și a campaniilor electorale, astfel încât contribuțiile financiare 
(cotizații și donații) să se facă exclusiv prin metode de plată electronică, iar intrările și ieșirile de bani din conturile 
partidelor sau conturile de campanie să se publice în timp real, atât în timpul, cât și în afara campaniilor 
electorale; 
g. Legalizarea crowdfunding-ului pentru finanțarea campaniilor electorale. 
 
3. Exprimarea unei poziții publice categorice și neechivoce privind pericolul grav la adresa independenței 
justiției și luptei anticorupție, precum și la poziția României în Uniunea Europeană, pe care îl reprezintă: 
 
a. Proiectul de lege anunțat la 23 august 2017 de către Ministrul Justiției, care introduce mai multe modificări în 
Legea nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor și procurorilor, Legea nr. 304/2004 privind organizarea 
judecătorească și Legea nr. 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii; 
b. Inițiativa legislativă parlamentară depusă de Președintele Senatului pentru modificarea Legii nr. 303 din 28 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.stiripesurse.ro/un-fost-consilier-de-la-casa-alba-arunca--bomba---romania-face-parte-dintr-un-mare-plan-nuclear-al-chinei---ar-trebui-sa-ne-sperie-pana-in-maduva-oaselor-_1221389.html
http://www.stiripesurse.ro/un-fost-consilier-de-la-casa-alba-arunca--bomba---romania-face-parte-dintr-un-mare-plan-nuclear-al-chinei---ar-trebui-sa-ne-sperie-pana-in-maduva-oaselor-_1221389.html
https://goo.gl/12kwBx


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
iunie 2004, republicată, care modifică procedura de numire a procurorilor generali, adjuncților acestora și 
procurorilor șefi de secții din PICCJ, DNA și DIICOT; 
c. Alte propuneri legislative parlamentare de natură să împieteze asupra puterii judecătorești și asupra actului de 
justiție. 
 
Organizații semnatare sunt: Aradul Civic, CIVICA (Iași), Evoluție în Instituție (#Insist), Inițiativa Craiova, Inițiativa 
România, Inițiativa Timișoara (federație a 10 ONG-uri din Timișoara: Activ Civic, ACUM, Ariergarda, Asociația ARAS 
– filiala Timișoara, Asociația Culturală Diogene, Asociația SPICC, LGBTeam, Organizația Studenților din 
Universitatea Timișoara (OSUT), Pieces of Heaven, Yacht Club Timișoara), Institutul pentru Politici Publice, Oradea 
Civică (membre ale rețelei civice naționale Contract România), organizația neguvernamentală Centrul pentru 
Inovare Publică și grupurile civice Corupția Ucide, Geeks for Democracy și #REZISTENȚA 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Cartel Alfa solicită Guvernului deblocarea negocierilor colective și renunțarea la transferul contribuțiilor 
sociale 
Deblocarea negocierilor colective și renunțarea la propunerea de transfer a contribuțiilor sociale de la angajator la 
angajat, reprezintă două dintre solicitările adresate Guvernului de către CNS Cartel Alfa, organizație care 
precizează, marți, într-un comunicat de presă transmis Agerpres, că acțiunile de protest demarate în această 
săptămână vor continua. 
Potrivit organizației sindicale, proiectul comun de modificare a Legii 62/2011 privind dialogul social pe care, 
împreună cu celelalte confederații sindicale, l-au înaintat Executivului trebuie să garanteze; dreptul de asociere 
liberă, fără nicio îngrădire sau autorizare prealabilă, eliminarea pragului de 15 membri necesari pentru a înființa 
un sindicat, scăderea pragului de 50% plus 1 pentru obținerea reprezentativității organizațiilor sindicale, precum 
și dreptul la grevă. 
Totodată, CNS Cartel Alfa susține că majorarea salariilor medii, atât în sectorul bugetar, cât și în mediul privat, 
"este determinată aproape exclusiv de creșterea salariului minim cu 17%". "Creșterea salariului mediu din 
sectorul bugetar este de 30%, în timp ce creșterea salariului mediu din sectorul privat este de doar 14%. Această 
creștere este determinată aproape exclusiv de creșterea salariului minim cu 17%, în condițiile în care o treime 
dintre salariații din România sunt remunerați la nivelul salariului minim și numărul lor se îngroașă de la an la an. 
Există consens asupra faptului că e nevoie să ieșim din capcana modelului economic bazat pe avantajul unei forțe 
de muncă ieftine, menținute artificial prin piedici legislative în calea negocierii colective la nivel de întreprindere și 
blocarea negocierii colective la nivel superior", susțin sindicaliștii. 
CNS Cartel ALFA solicită, de asemenea, Guvernului renunțarea la propunerile de experimente sociale, precum 
transferul taxelor sociale exclusiv în sarcina angajatului. "Propunerea guvernului de transfer al taxelor sociale de 
la angajat la angajator reprezintă un experiment singular, ale cărui consecințe negative vor fi (din nou) suportate 
exclusiv de lucrători. De consecințele pozitive, dacă vor exista, va beneficia doar capitalul și reprezentanții 
acestuia (patronii și angajatorii). Plata contribuțiilor sociale exclusiv de către angajat nu este aplicată în nicio țară 
UE. Dimpotrivă, în cele mai multe țări, cota suportată de angajator este mai mare decât cea plătită de lucrători, 
deoarece companiile au și o răspundere socială. Această distribuție asigură o repartizare echitabilă a creșterii 
economice între capital și lucrători, iar transferul integral al contribuțiilor către lucrători va debalansa acest 
echilibru", notează sursa citată. În viziunea sindicatelor, principalele efecte negative suportate de lucrători vor fi: 
scăderea veniturilor nete din muncă, eliminarea răspunderii sociale a angajatorilor, desființarea fondului de 
șomaj, scăderea sustenabilității sistemului public de pensii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Federația ''Solidaritatea Sanitară'' începe seria protestelor din sănătate; pichet simultan, joi, la Ministerele Muncii și 
Sănătății 
Federația ''Solidaritatea Sanitară'' începe joi seria protestelor din sănătate prin pichetarea simultană a 
Ministerului Muncii și Justiției Sociale (MMSJ) și a Ministerului Sănătății (MS), între orele 14:00 și 16:00, 
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sindicaliștii fiind nemulțumiți de intenția Guvernului de a modifica statutul legal al salariului de bază, care va 
determina scăderi de peste 60% a veniturilor din sănătate, începând cu 1 ianuarie 2018. 
Potrivit unui comunicat al Federației sindicale, transmis miercuri AGERPRES, acțiunea de protest va continua și 
vineri, 29 septembrie, prin pichetarea acelorași ministere, dar în intervalul orar 9:00 — 11:00. 
A doua etapă a protestelor în stradă o constituie participarea Federației ''Solidaritatea Sanitară'' la mitingul din 
data de 4 octombrie 2017 dublată de posibilitatea desfășurării unui marș pentru sănătate. 
"Motivul protestelor îl constituie nemulțumirea profunda a membrilor de sindicat față de prevederile legii 
153/2017 (privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice n.r.) și de intenția Guvernului de a modifica 
statutul legal al salariului de baza, acestea determinând scăderi masive ale veniturilor majorității angajaților din 
sănătate, estimate la circa 60%, începând cu 1 ianuarie 2018", se arată în comunicatul federației. 
Principalele revendicări ale Federației ''Solidaritatea Sanitară'', "prezentate în mod repetat reprezentanților 
Guvernului", se referă la renunțarea la măsura de creștere a impozitării salariului de bază (realizată prin 
introducerea contribuțiilor angajatorului în salariul de bază al angajatului) care determină o scădere medie a 
veniturilor cu 22%, dar și la renunțarea eliminării "de facto" a sporurilor pentru condițiile de muncă pentru 
angajații din sănătate, această măsură determinând o scădere medie a veniturilor cu 40%. 
Pe de altă parte, sindicaliștii solicită menținerea drepturilor aferente tichetelor de masă, eliminarea acestora de la 
1 ianuarie 2018 reprezentând o pierdere medie a veniturilor de 8%; menținerea programului de muncă al 
medicilor aferent normei de bază și gărzilor suplimentare în forma actuală, modificarea acestuia determinând o 
reducere medie a veniturilor medicilor care efectuează gărzi de 20%;introducerea personalului nemedical în 
anexa specifică sectorului sănătate și aplicarea sporurilor pentru întreg personalul din unitățile sanitare. 
Nu în ultimul rând, angajații din sănătate cer menținerea drepturilor salariaților aferente concediilor de odihna 
suplimentare; introducerea măsurilor de reformă a relațiilor de muncă, conform propunerilor înaintate de 
Federația ''Solidaritatea Sanitară'' la contractul colectiv de muncă. 
Sindicaliștii precizează că, în funcție de rezultatul negocierilor de miercuri, 27 septembrie, cu premierul Mihai 
Tudose, și de cele ce se vor desfășura în zilele următoare, cu miniștrii responsabili, Consiliul de coordonare al 
federației sindicale va decide în data de 30.09.2017 în privința declanșării grevei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Răsturnare de situaţie în cazul Split TVA: Senatul a schimbat radical legea (comisie) 
Comisia de buget-finanţe a Senatului a analizat marţi, 26 septembrie, proiectul de lege pentru aprobarea 
Ordonanţei Guvernului nr.23/2017 privind plata defalcată a TVA. 
Senatorii din comisie au modificat substanţial prevederile actului normativ. Astfel, în urma propunerii senatorului 
PSD Ştefan Mihu, s-a ajuns la un compromis: a fost adoptat un amendament astfel încât să fie obligatorie plata 
defalcată a TVA doar pentru companiile care au contracte cu statul. Pentru restul companiilor, măsura ar urma să 
fie opțională. 
La lucările comisiei a fost prezentă şi Oana Iacob, secretar de stat în Ministerul de Finanţe, care a susţinut varianta 
adoptată de guvern. 
Senatul este prima cameră sesizată, iar propunerile comisie de buget vor fi supuse votului în plenul Senatului. În 
cazul în care modificarea adoptată în comisie nu are acordul politic al Coaliţiei, se revenire la prevederile iniţiale, 
prin vot în plen. În acest moment, în vigoare este forma adoptată de guvern, situaţie care se poate schimba doar 
după promulgarea legii de adoptare, cu modificările aferente. 
*** 
La acest moment, plata defalcată a TVA este prevăzută să intre în vigoare de la 1 octombrie, opţională pentru 
firme şi obligatorie de la 1 ianuarie 2018. Măsura a atras critici vehemente din partea firmelor, care atenţionează 
că aceasta va bloca economia. 
Oficialii Fiscului dau asigurări că procesul "va fi lin". 
Potrivit unui sondaj de opinie efectuat de compania de consultanţă PwC România, cel puţin şase luni este 
perioada de care au nevoie 72% dintre companii pentru implementarea plăţii defalcate a TVA şi mai puţin de 2% 
consideră că vor reuşi să o facă până la 1 ianuarie 2018. 
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Potrivit sondajului, 21% din cei peste 100 de participanţi la sondaj afirmă că au nevoie de mai mult de un an 
pentru implementarea noului sistem, însă cei mai mulţi (51,3%) estimează o perioadă de 6-12 luni. Mai mult de 
un sfert (26,1%) dintre reprezentanţii companiilor consideră că le sunt necesare 3-6 luni, în timp ce numai 1,7% 
văd fezabilă o adoptare a mecanismului TVA defalcat în intervalul de până la 3 luni oferit de autorităţi. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 

 Trei măsuri PSD-ALDE, desființate dintr-un foc în Senat. Cu ajutorul unui apropiat al lui Victor Ponta 
După ce au limitat substanțial aplicarea plății defalcate a TVA și au eliminat majorarea accizelor la carburanți, 
senatorii din Comisia de buget-finanțe au adoptat un raport negativ și la ordonanța Guvernului Tudose privind 
majorarea contribuțiilor sociale pentru contractele part-time. Practic, într-o singură ședință, comisia condusă de 
Eugen Teodorovici (PSD) a desființat trei dintre cele mai importante măsuri adoptate în ultimul timp de Guvernul 
PSD-ALDE. 
 
Întâi, la propunerea lui Eugen Teodorovici, fost ministru de Finanțe în Guvernul Ponta, Comisia de buget-finanțe a 
modificat Ordonanța Guvernului nr. 23/2017 privind plata defalcată a TVA, în sensul ca măsura să fie obligatorie 
doar pentru firmele care au contracte cu statul. „Eu merg pe ideea să fie obligatoriu numai pentru firmele care 
au relaţii cu statul, apoi pentru restul să fie opţională această măsură, cu sau fără un termen anume. Dacă măsura 
este bună, celelalte firme se vor înghesui să o aplice”, a declarat Teodorovici. 
Apoi, aceeași Comisie condusă de Teodorovici a decis eliminarea majorării accizelor la carburanți. Propunerea a 
fost făcută de reprezentanții PNL și a fost acceptată de ceilalți membri ai Comisiei, astfel că a fost eliminat 
articolul din Ordonanța Guvernului nr. 25/2017 care prevedea majorarea cu 0,16 lei/litru a accizelor la carburanți, 
în două etape, de la 15 septembrie și 1 octombrie. 
Întrebat despre eliminarea supraaccizei la carburanți, Teodorovici a răspuns: „Dacă vă aduceți aminte, atunci când 
eram ministru de Finanțe, am spus foarte clar că niciodată nu am să propun vreo creștere a numărului de taxe, 
impozite. Nici cuantumul, nici numărul acestora. Chiar din contră. Atâta timp cât am fost promotorul unui Cod 
fiscal liberal, cum spun foarte mulți, cel mai liberal din Europa cum îmi place mie să cred, nu am cum să vin astăzi 
să accept o astfel de propunere, care, din păcate, se vede în piață, crează creșteri de prețuri”. 
 În fine, a venit rândul ca senatorii să discute și Ordonanța Guvernului nr. 4/2017, care i-a obligat, de la 1 august, 
pe angajatori să plătească contribuțiile pentru pensii și pentru sănătate la nivelul salariului minim brut pentru toți 
salariații, inclusiv pentru cei care au aveau contracte de muncă part-time. Potrivit Profit.ro, Comisia a decis să dea 
un raport negativ Ordonanței. 
„Cred că este nejustificată o astfel de măsură, o impunere a obligațiilor de acest tip celor care au angajați part-
time. Sunt costuri care cresc la angajator și pot fi și efecte de genul reducerii locurilor de muncă în regim part-
time. E adevărat, e o zonă în care se produc multe ilegalități, dar nu poți să invoci un astfel de argument, atacând 
în sens negativ pe toți cei care sunt de bună credință”, a afirmat președintele comisiei de buget, Eugen 
Teodorovici. 
În toate cele trei cazuri, rapoartele întocmite de Comisia de buget-finanțe ajung, spre dezbatere și vot, în plenul 
Senatului. Apoi, ultimul cuvânt îl are Camera Deputaților. Între timp, cele trei ordonanțe sunt în vigoare în 
forma adoptată de Guvernul Tudose și produc efecte. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 CCR amână, pentru 3 octombrie, decizia privind conflictul juridic de natură constituțională între Parlament și 
Ministerul Public (surse) 
Curtea Constituțională a României (CCR) a amânat marți, pentru 3 octombrie, luarea unei decizii privind sesizarea 
formulată de președinții Senatului și Camerei Deputaților, Călin Popescu-Tăriceanu și Liviu Dragnea, în legătură cu 
un posibil conflict juridic de natură constituțională între Parlament și Ministerul Public, au informat, pentru 
AGERPRES, surse judiciare. 
Sesizarea a fost înaintată CCR pe 13 septembrie. 
Șefii celor două Camere au precizat că au luat decizia de a sesiza CCR ca urmare a refuzului procurorului șef al 
DNA de a se prezenta în fața comisiei de anchetă a Parlamentului cu privire la alegerile prezidențiale din 2009, a 
refuzului procurorului general de a lua măsuri împotriva lui Kovesi și de a înainta comisiei de anchetă o copie a 
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dosarului de urmărire penală nr.213/P/2017 legat de acel scrutin, înregistrat pe rolul Secției de Urmărire Penală și 
Criminalistică din cadrul PÎCCJ. 
Potrivit sesizării, nu există niciun motiv pentru care ancheta parlamentară trebuie să înceteze atunci când este 
demarată o anchetă judiciară, fiind vorba despre proceduri cu natură juridică diferită, care se pot exercita în 
paralel și nu se exclud una pe alta. 
Printre persoanele care au fost citate la comisia parlamentară în mai multe rânduri s-a numărat și procurorul șef 
al DNA, Laura Codruța Kovesi, "care a refuzat să se prezinte, susținând, pe de o parte, că este o problemă 
personală, iar, pe de altă parte, că procurorii nu se pot prezenta în fața niciunui organ al statului, invocând, cu rea-
credință, o falsă hotărâre a CSM", se susține în sesizare. 
"În același timp, procurorul general, Augustin Lazăr, nu numai că a refuzat să ia măsuri împotriva procurorului-șef 
al DNA, care a ignorat solicitările comisiei de anchetă, dar, după ce s-a comunicat de către Biroul de Informare și 
Relații Publice al Parchetului General de pe lângă ÎCCJ că dosarul a fost clasat, a refuzat să înainteze, la solicitarea 
comisiei, copii de pe actele aflate în dosarul de urmărire penală, așa cum rezultă din adresa nr. l792/ c/ 2017 din 
14 iulie 2017. Comisia de anchetă a insistat prin mai multe adrese ca procurorul general să înainteze copii de pe 
dosar, să ia măsuri pentru a determina procurorul șef al DNA să se prezinte la comisie și să răspundă la întrebarea 
'dacă în seara alegerilor a fost sau nu în casa lui Gabriel Oprea'", au menționat președinții celor două Camere ale 
Parlamentului. 
Refuzul procurorului general, ca și refuzul procurorului șef al DNA împiedică realizarea funcției de control 
parlamentar, respectiv îndeplinirea în acest cadru a obiectivelor anchetei parlamentare, încălcând principiul 
colaborării loiale dintre autoritățile publice, consideră Dragnea și Tăriceanu. 
"Neprezentarea unui judecător sau procuror la audierile organizate în comisiile de anchetă, audieri care nu 
privesc activitatea jurisdicțională, și refuzul de a se înainta acte întocmite într-un dosar de urmărire penală clasat 
încalcă autoritatea Parlamentului României, organ reprezentativ al poporului, și împiedică desfășurarea activității 
Parlamentului însuși. În același timp, se încalcă principiul loialității care ar trebui să existe între instituțiile și 
autoritățile într-un stat democratic", se mai arată în sesizare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Guvernul a scăpat frâiele din mână: După gaze se scumpește și energia electrică 
Comitetul de reglementare al ANRE a decis, în şedinţa de marţi, majorarea preţului la energia electrică de la 1 
octombrie, în medie, cu 3,45 lei pe lună pentru un consum de 100 kWh, însă a amânat pentru joi decizia privind 
preţul gazelor, a declarat Niculae Havrileţ, preşedintele instituţiei. 
 
"În şedinţa din data de 26 septembrie 2017, Comitetul de reglementare al ANRE a avizat tarifele de tip 
Componentă de piaţă concurenţială (CPC) aplicabile în trimestrul IV 2017 clienţilor finali casnici şi noncasnici 
beneficiari ai serviciului universal. (...) Astfel, a rezultat o creştere medie, la nivel naţional, a tarifelor CPC cu 0,03 
lei/kWh, faţă de creşterea medie cu 0,1 lei/ kWh, care ar fi rezultat conform propunerilor FUI", potrivit unui 
comunicat al ANRE. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 Revine taxa de mediu. Impozitul mixt pe care îl pregătește statul pentru șoferii români 
Sute de mii de români care abia şi-au cumpărat o maşină la mâna a doua încurajaţi fix de autorităţi primesc o lovitură 
năucitoare. Revine taxa de mediu. 
O spune chiar şeful Administraţiei Fondului de Mediu care vorbeşte despre un impozit mixt. Cei vizaţi vor plăti o 
parte la înmatricularea maşinii şi o parte sub forma unei taxe anuale, în funcţie de emisiile de poluare. Cu alte 
cuvinte, cei care au maşini vechi vor da atât de mult încât vor renunţa la ele. 
Potrivit unor estimări, în acest an, românii vor înmatricula peste o jumătate de milion de maşini la mâna a doua 
aduse din vestul Europei. Evident, oamenii nu au avut bani şi au cumpărat maşini vechi, astfel că parcul auto a 
îmbătrânit. Dacă anul trecut, o maşină care circulă pe drumurile publice avea în medie 13 ani, în acest an vârsta 
medie a unei maşini este de 14 ani. 
Statul estimează că a pierdut aproape o jumătate de miliard euro pentru că nu le-a taxat. Cel care ar fi administrat 
acest fond uriaş este acum responsabil de crearea unui nou sistem de impozitare. O variantă este introducerea 
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taxei la prima înmatriculare în funcţie de poluare. Pentru cele electrice să nu plătim nimic, iar pentru cele poluante 
să plătim mult şi foarte mult - adică, sume care ar dubla preţul unui autoturism. 
Dar pentru că românii au reuşit să introducă foarte multe vehicule în ţară, este luat în calcul un impozit anual în 
funcţie de poluare. 
Un milion de români vor primi înapoi banii pentru taxa auto. Ce acte se cer 
Cornel Brezuica, preşedintele AFM: “O plată anuală, gen impozit sau altă taxă care să fie gândită cu o valoare 
accentuată, o valoare foarte mare, mai mare pentru acele autovehicule cu o normă de poluare inferioară faţă de 
celelalte.” 
Cei din ministerul Finanţelor susţin această idee. 
Gheorghe Marinescu, reprezentantul Ministerului Finanţelor: “Noi în grupul de lucru avem în vedere să ţinem cont 
de gradul de poluare de emisiile de noxe pe care le emit aceste maşini şi sper că punem un sistem uşor de aplicat.” 
Pe de altă parte reprezentanţii producătorilor, dar şi importatorii auto care fac parte din grupul de lucru spun că 
românii care nu au bani de o maşină nouă ar trebui încurajaţi să circule cu transportul în comun sau să-şi cumpere 
o bicicletă. 
Brent Valmar, vicepreşedinte APIA: “Să încurajăm bicicletele, poate că în programul de mediu pe lângă modificările 
pe care le-am auzit că le-aţi operat în ultima vreme poate introduceţi şi bicicletele electrice în categoria de 
subvenţionare.” 
Ca să nu-i afecteze pe cei care circulă ocazional cu maşinile vechi, impozitul ar putea fi legat de vinieta. Astfel, 
oamenii vor plăti atât cât circulă, respectiv, cât poluează. Cei mai afectaţi vor fi românii care şi-au luat maşini foarte 
vechi, cu norme de poluare 2 sau 3, cumpărate cu 1000-2000 de euro. Impozitul va fi calculat în funcţie de emisiile 
de CO2, iar acolo unde nu sunt cunoscute, în funcţie de capacitatea motorului. 
Noua taxă sau noul impozit pentru poluare ar putea fi introdus până la sfârşitul anului, spun surse apropiate 
negocierilor. 
(Sursa: stirile.protv.ro) 
 

 Liviu Dragnea o cheamă pe Carmen Dan pentru explicații în Parlament: Sunt îngrijorări pertinente 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a anunţat că PSD va propune ca ministrul de Interne, Carmen 
Dan, să vină la 'Ora ministrului' pentru a da explicaţii, după ce Camera Deputaţilor a respins, marţi, propunerea 
PNL şi USR de înfiinţare a unei comisii de anchetă privind situaţia creată de pensionarea şi reangajarea aceloraşi 
persoane în cadrul Ministerului Afacerilor Interne. 
S-au înregistrat 105 voturi ''pentru'', 147 ''împotrivă'' şi 11 abţineri. 
 
După vot, preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a anunţat că a votat împotriva acestei comisii de 
anchetă, însă sunt "îngrijorări pertinente" în legătură cu această situaţie şi PSD va cere ca, la ''Ora ministrului'' din 
plenul Camerei, să fie invitat ministrul de Interne, Carmen Dan. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Fifor: Nu am ieșit la cumpărături de armament cu banii statului român; dorim să facem transfer de tehnologie 
Ministrul Apărării Naționale, Mihai Fifor, a declarat, marți seara, că în întâlnirile pe care le-a avut în SUA cu 
reprezentanții unor firme importante din industria de apărare a spus "cu toată fermitatea" că guvernul român nu 
a ieșit la cumpărături cu banii statului, ci se dorește transfer de tehnologie și repornirea industriei de apărare 
românească. 
"Atât primul-ministru, cât și eu, în toate întâlnirile pe care le-am avut cu companii importante din industria de 
apărare din SUA sau din Europa, am spus-o cu toată fermitatea: nu am ieșit la cumpărături, noi nu am ieșit la 
cumpărături cu banii statului român: Dorim să facem transfer de tehnologie, de know-how în România, să avem 
cooperare industrială în domeniul apărării și, în principiu, dorim să repornim industria de apărare românească, 
care a fost foarte bine poziționată și recunoscută la nivel mondial până la un anumit moment dat", a afirmat Fifor, 
la Antena 3. 
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El a precizat că până la sfârșitul acestui an se vor finaliza mai multe contractări pe partea de înzestrare, elemente 
care au fost prezentate și șefului Pentagonului, James Mattis, în întrevederea avută săptămâna trecută la 
Washington. 
"O sumă foarte consistentă se va duce pe un prim sistem Patriot din cele șapte pe care România le va achiziționa 
în perioada următoare. Spuneam că anul acesta, până la finele anului, de îndată ce vine scrisoarea de acceptare 
din partea Statelor Unite, vom putea intra pe partea de contractare concretă și cumpărăm primul sistem Patriot. 
De asemenea, tot anul acesta, ca element major pentru înzestrarea Armatei Române, este finalizarea contractului 
cu General Dynamics pentru transportoarele 8x8 Piranha 5 care vor fi fabricate la UMB, la Uzina Mecanică 
București", a detaliat ministrul Apărării. 
El a subliniat că "General Dynamics vine să producă în România", el adăugând că în aceeași termeni se negociază 
și cu Bell Helicopters pentru producerea elicopterelor de atac la Ghimbav, precum și cu alți mari parteneri din 
domeniu. 
"Cred că acesta este lucrul cel mai important, din cele 227 de transportoare blindate pe care statul român le va 
achiziționa, primele 30 vor fi realizate în Elveția, pe linia din Elveția, pentru că acolo se va deplasa personal de la 
Uzina Mecanică București, care se va specializa lucrând la aceste prime 30 de transportoare. Începând cu 
transportorul 31, deja linia va fi instalată la Uzina Mecanică București. La fel, vreau să vă spun că se discută cu Bell 
Helicopters în aceeași termeni, din cele 45 de elicoptere de atac pe care România intenționează să le achiziționeze 
primele vor fi realizate pe linia din Texas, însă marea majoritate vor fi realizate pe linia pe care Bell Helicopters o 
va avea la Ghimbav, la Brașov. Adică în termenii aceștia se discută cu marii parteneri pe care îi avem", a evidențiat 
Mihai Fifor. 
El a arătat că în faza de discuții sunt și alte achiziții. "Să nu uităm că suntem în faza în care negociem pentru încă 
36 de avioane F-16 pe care ar urma să le achiziționăm de la guvernul american, suntem totodată în faza în care 
împreună cu compania Lockheed Martin ne pregătim să achiziționăm sistemul de lansator multiplu HIMARS. 
Suntem în faza în care în Parlament avem aprobarea pentru cele patru corvete care de asemenea ar trebui să fie 
produse în România, pentru programul de dotare cu rachete SHORAD/VSHORAD, adică rachetele cu rază scurtă și 
foarte scurtă de acțiune", a mai punctat Fifor. 
Întrebat de ce în întâlnirea avută cu secretarul pentru Apărare al SUA, James Mattis, s-a discutat despre 
"anticorupție", Fifor a arătat că acest subiect nu a fost dezvoltat în mod deosebit. 
"Haideți să vă spun cum s-a desfășurat această discuție și vă rog să îmi acordați toată încrederea pentru că am 
fost singur acolo, la masa aceea. Secretarul Mattis s-a exprimat de maniera următoare: 'și pe zona aceasta de 
luptă anticorupție cum stați, pentru că merg în Capitoliu și sunt întrebat și trebuie să știu ce răspund'. Iar 
răspunsul meu a fost același pe care Guvernul României l-a dat de fiecare dată: am susținut întotdeauna lupta 
împotriva corupției și vom susține întotdeauna lupta împotriva corupției și l-am asigurat pe domnul Mattis de 
toată onestitatea și de toată deschiderea noastră. Aici s-a oprit acest subiect, nu aceasta era agenda domnului 
Mattis, agenda domnului Mattis a fost exact aceea de a ști cum se poziționează România ca partener militar în 
această zonă, ca partener strategic, pentru că trebuie să recunoaștem, este o zonă tot mai complicată aceasta de 
la Marea Neagră", a răspuns Fifor. 
Ministrul Apărării a efectuat în perioada 17-22 septembrie o vizită de lucru în Statele Unite ale Americii, la 
Washington, unde a avut întâlniri cu secretarul Apărării, James Mattis, cu adjunctul consilierului prezidențial 
pentru securitate națională, Ricky Waddell, cu membri ai Congresului SUA și cu reprezentanți ai unor companii 
importante din industria de apărare americană — Raytheon, Lockheed Martin și Bell Helicopters. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vin ultimele trei avioane F 16 din primul lot cumpărat de Ministerul Apărării 
Forţele Aeriene Române se pregătesc să aducă în ţară ultimele 3 avioane F16 din primul lot de 12. Piloţii români 
sunt în baza Monte Real din Portugalia, locul unde au fost modernizate aceste aparate. Acolo este şi trimisul 
special al TVR, Adelin Petrişor. 
Aparatele vor ajunge în țară peste 2 zile, vor pleca joi dimineața și după-masă vor fi în baza de la Fetești, a 
transmis Adelin Petrișor, din baza Monte Real, pentru Telejurnal. 
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Comandor Cătălin "Miki" Micloș, comandant escadrilă F16: "Peste 2 zile o să plecăm cu trei aeronave F 16 din 
Monte Real, să aterizăm pe Aviano, vom reface capacitatea și plecăm spre Fetești. Toate misiunile sunt 
importante, trebuie duse la bun sfârșit, nu privim cu ușurință, trebuie să facem în așa fel încât peste 2 zile 
escadrila 53 să aibă 12 avioane F16 acasă. Probabil de anul viitor vom face poliție aeriană în România". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 Bodog, la Bruxelles: Sunt mândru să vă propun Bucureștiul ca nouă casă pentru Agenția Europeană pentru 
Medicamente 
Ministrul Sănătății Florian Bodog a declarat marți, la Bruxelles, că este mândru să propună orașul București ca 
nouă casă pentru Agenția Europeană pentru Medicamente. 
"Sunt mândru să vă propun orașul București ca nouă casă pentru Agenția Europeană pentru Medicamente și vă 
asigur că suntem pregătiți să intrăm într-un parteneriat pe temen lung. Sunt încrezător că relocarea EMA la 
București se va dovedi a fi un pas benefic atât pentru agenție, cât și pentru țara noastră care, în prezent, nu 
găzduiește nicio instituție a UE", a declarat ministrul Bodog, citat pe pagina de Facebook a Ministerului Sănătății. 
Ministrul Sănătății, Florian Bodog, și ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, au participat 
marți, la Bruxelles, la evenimentul public de promovare a candidaturii României pentru relocarea, la București, a 
Agenției Europene pentru Medicamente (EMA). 
"Dosarul de candidatură este unul complet și consistent, care răspunde tuturor criteriilor stabilite la nivel 
european, iar obiectivul nostru este acela de a ne asigura, printr-un efort conjugat, că vom susține în mod 
corespunzător avantajele competitive ale României. Le mulțumesc încă o dată foștilor mei colegi din Parlamentul 
European pentru că au semnat declarația comună de susținere a candidaturii, dar și ambasadelor noastre, care au 
organizat evenimente de promovare în toată Europa. Așteptăm cu încredere prezentarea de către Comisia 
Europeană a primei sale evaluări a candidaturilor, dar decizia finală va fi una politică, rezultatul votului depinzând 
de negocierile și de relațiile tradiționale dintre statele membre', a declarat Victor Negrescu, conform unui 
comunicat al MAE transmis AGERPRES. 
Potrivit sursei citate, la recepția găzduită de Reprezentanța Permanentă a României pe lângă Uniunea Europeană, 
care continuă seria acțiunilor dedicate promovării candidaturii României, lansate la data de 8 septembrie, la 
București, au mai participat ministrul Sănătății, Florian Bodog, președintele Agenției Naționale a Medicamentului 
și Dispozitivelor Medicale, Nicolae Fotin, europarlamentari, reprezentanții români în Comitetul Economic și Social 
și, respectiv, în Comitetul Regiunilor, reprezentanți ai corpului diplomatic din statele membre ale Uniunii 
Europene, jurnaliști, atașații în domeniul sănătății, dar și români cu funcții de conducere în instituțiile europene, 
reprezentanți ai Comisiei Europene, precum și reprezentanți ai industriei farmaceutice și ai asociațiilor din 
domeniu. 
Agenția Europeană pentru Medicamente este un organism descentralizat al Uniunii Europene, care are ca 
principală responsabilitate protecția și promovarea sănătății publice, prin intermediul evaluării și supravegherii 
medicamentelor destinate uzului uman. În acest moment, Agenția Europeană pentru Medicamente își are sediul 
la Londra, iar România va concura cu alte 18 state pentru a o găzdui. 
Hotărârea finală în privința relocării va fi luată în marja Consiliului Afaceri Generale din noiembrie 2017. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dezbatere aprinsă pe tema Legii vaccinării, la Comisia de sănătate de la Senat 
Legea vaccinării încinge spiritele în continuare. Dezbaterea s-a mutat acum în Parlament. După mai bine de două 
ore de discuţii aprinse, cei care au participat la şedinţa Comisiei de Sănătate din Senat nu au reuşit să ajungă la 
niciun punct comun. Proiectul propus de Ministerul Sănătăţii ar trebui să între în vigoare anul viitor. 
Proiectul Legii vaccinării prevede că, în caz de reacţii adverse, copiii beneficiază de asistenţă medicală gratuită. Iar 
părinţii pot primi chiar compensaţii. În plus, dacă există contraindicaţii medicale, cei mici nu vor fi vaccinaţi. 
Potrivit proiectului de lege, părinţii care refuză să meargă la medicul de familie, ca să fie informaţi despre 
beneficiile vaccinării, pot fi sancţionaţi cu avertisment sau cu amendă de la 1.000 la 10.000 de lei. 
De asemenea, la intrarea în colectivitate copilul trebuie să fie vaccinat obligatoriu împotriva difteriei, tetanosului, 
tusei convulsive, poliomelitei, rujeolei, rubeolei, oreionului şi hepatitei B. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Decizie majoră pentru dezvoltatorii de parcuri eoliene: Stâlpii turbinelor nu pot fi impozitaţi precum clădirile 
 
O hotărâre a Comisiei Fiscale din cadrul Ministerului Finanţelor care prevedea că stâlpii turbinelor eoliene sunt 
calificaţi drept „clădiri” şi supuşi, în consecinţă, impozitării, a fost anulată în premieră de Curtea de Apel. ŞTIRI PE 
ACEEAŞI TEMĂ De ce este Dobrogea cea mai „fecundă“ regiune din Europa ca potenţial ... România, condamnată 
din nou la CEDO. Cum au reuşit autorităţile statul...  Energia eoliană a Bărăganului, produsă în Făcăeniul 
tornadelor.  
Decizia a fost luată de Curtea de Apel, în urma acţiunii legale derulate de avocaţii Reff şi Asociaţii, membră a 
Deloitte Legal. Reff şi Asociaţii a obţinut anularea Deciziei nr. 5/2014, emisă de Comisia Fiscală Centrală şi a 
Ordinului nr. 1210/2014, acte administrative fiscale cu caracter normative, prin care elemente componente ale 
turbinelor eoliene erau calificate drept „clădiri” şi supuse, în consecinţă, impozitării, potrivit dispoziţiilor Codului 
Fiscal. 
 Astfel, stâlpii turbinelor eoliene nu vor mai fi consideraţi clădiri, ci „echipamente tehnologice complexe, cu regim 
tehnic şi fiscal unitar, ale căror elemente componente nu se pot afla într-o situaţie juridică şi, implicit, fiscală 
diferită de cea a turbinei, în integralitatea ei”. Prin consecinţă, ei nu pot fi nici impozitaţi precum clădirile.   
„Am demonstrat în faţa Curţii de Apel că turbinele eoliene reprezintă echipamente tehnologice complexe, cu 
regim tehnic şi fiscal unitar, ale căror elemente componente nu se pot afla într-o situaţie juridică şi, implicit, 
fiscală diferită de cea a turbinei, în integralitatea ei. Precizăm că demersului nostru iniţiat încă din 2015 i s-au 
alăturat cei mai mari jucători din piaţa de profil, devenind astfel un veritabil litigiu colectiv al pieţei de profil”, a 
spus Andreea Artenie, Partener Reff şi Asociaţii si coordonator al practicii de litigii.  
Piatră de hotar  
Decizia nu este definitivă, însă reprezintă o piatră de hotar într-o dispută dintre greii eolienelor şi stat.  
„Deşi nu este definitivă, fiind supusă căilor de atac, hotărârea reprezintă o piatră de hotar în materia impozitării 
tehnologiei producătoare de energie verde. Existenţa acestor acte administrative, astăzi anulate, a generat 
numeroase proceduri litigioase la nivelul autorităţilor locale, acolo unde parcurile eoliene funcţionează”, a 
precizat Andreea Artenie.  
Conflict mai vechi  
Anul trecut, Ministerul Finanţelor a fost dat în judecată de trei subsidiare locale ale grupului CEZ şi Enel Green 
Power România, din cauza deciziei Comisiei fiscale care decreta că turnurile de susţinere ale turbinelor eoliene „se 
încadrează în categoria clădirilor aşa cum sunt acestea definite la art. 249 alin. (5) din Legea nr. 571/2003 privind 
Codul fiscal” şi, deci, pentru ele se datorează impozit local pe clădiri.  
Asta pentru că dezvoltatorii de parcuri eoliene mai plăteau un impozit, cel pe construcţii speciale, aşa-numita 
„taxă de stâlp”. Ei s-au plâns, astfel, că erau taxaţi de două ori pe acelaşi activ.  
 
(Sursa: Adevarul) 

 Daea: Anul acesta, estimăm că vom accesa fonduri europene de 1,4 miliarde de euro, prin PNDR 2020 
Fondurile europene pe care estimăm că le vom accesa în acest an pe dezvoltare rurală se ridică la 1,4 miliarde de 
euro, de aproape trei ori mai mult decât anul trecut, a declarat, marți, ministrul Agriculturii, Petre Daea, la 
simpozionul organizat de Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR) cu ocazia împlinirii a 17 de la 
înființare. 
"În total, anul acesta estimăm că vom accesa o sumă totală de 1,4 miliarde de euro, ceea ce înseamnă de aproape 
trei ori mai mult decât anul trecut. Este un câștig,o realizare pe care trebuie să o procesăm cu atenție, cu calm, și 
cu foarte multă ambiție. Trebuie să ne așezăm la masa de lucru, motiv pentru care am solicitat AFIR să prezinte 
cât mai repede cu putință ce s-a realizat în România până în prezent. Suma estimată din analizele pe care le-am 
făcut azi, iar aceste analize vor continua, este ca România să acceseze întreaga sumă din PNDR, indiferent câți ani 
facem 17 — 18 ani. În orizontul 2020 acesta este obiectivul: întreaga sumă a României trebuie repatriată. Acesta 
este obiectivul pe care ni l-am asumat și la care trebuie să lucrăm indiferent câte sărbătoriri vom face. Acesta este 
obiectivul pe care îl are Ministerul Agriculturii și obiectivul țării, la care trebuie să lucram toți indiferent de locul 
de muncă indiferent de poziția pe care o avem într-o structură sau alta", a precizat Daea. 
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Pe de altă parte, ministrul Agriculturii s-a declarat nemulțumit că, până la finele anului, rambursările de la Comisia 
Europeană vor fi de 221,1 milioane de euro, deși ținta era mult mai mare. 
"În ultima sâmbătă din fiecare lună se analizează pe fiecare județ, pe fiecare program, ce s-a desfășurat pe luna 
anterioară și aici am o doză de nemulțumire pe care trebuie să o transmit, pentru că am avut alt target. Am 
gândit, am lucrat împreună și am planificat să realizăm o anumită sumă pe care din nefericire analizele noastre nu 
ne conduc spre un asemenea obiectiv. Totuși, suma care va fi în continuare posibilă de realizat și de adus în țară 
este de 221,14 milioane de euro", a spus Daea. 
Totodată, oficialul a precizat că a solicitat AFIR să prezinte cât mai repede cu putință ce s-a realizat în România 
până în prezent, din trei motive, respectiv să vadă ce s-a realizat de la integrarea în Uniunea Europeană, să facă 
proiecția pentru urmptorii ani și să contureze poziția la UE privind PAC. 
"Am cerut din trei motive: primul, să cunoaștem unde am ajuns, să desenăm pe harta țării ce s-a realizat de la 
integrarea în UE, ce obiective am împlinit pentru a vedea efortul pe care l-a făcut țara și instituțiile și de care 
trebuie să beneficieze mediul rural și fermierii români. Al doilea motiv, ce ne proiectăm în continuare, ce goluri 
avem în spațiul rural, goluri de sprijin în PAC pentru fermieri și al treilea, cele două ne compun poziția la UE și nu 
trebuie să uităm faptul că România este stat cu drepturi depline de a participa la decizia comuna privind PAC. Din 
aceste punct de vedere se impune o pregătire temeinică. Motiv pentru care în MADR am declanșat, demult, acele 
dezbateri prin care noi înțelegem să ne raportăm la nevoile țării și instrumentele prin care să ne aducem concret 
contribuția la PAC", a adăugat ministrul Agriculturii. 
Acesta i-a felicitat, alături de AFIR, "al doilea plămân care trimite oxigen fermierilor și mediului rural, oxigen luat 
din FEADR", pe cei de la APIA pentru că din raportul primit de la UE "am ajuns la un procent de accesare pe FEGA 
de 99,04%". 
În data de 31 martie, ministrul Agriculturii declara că își propune să atragă din fondurile europene prin PNDR 2020 
o sumă de circa 1,6 miliarde euro, în anul 2017. 
"Ținta noastră pentru 2017 este de a atrage 1,6 miliarde de euro din fonduri europene prin PNDR 2014-2020. Am 
deschis măsurile, am introdus target la fiecare salariat, până jos, astfel încât target-ul de 1,6 miliarde de euro să 
fie atins. Noi ne propunem numai ținte exacte și măsuri în consecință", afirma Petre Daea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ONU confirmă cel mai NEGRU SCENARIU: România e ASALTATĂ de refugiați 
Aproximativ 3.000 de cereri de azil în România au fost înregistrate de la începutul acestui an şi până acum, în 
condiţiile în care în anii trecuţi erau în jur de 1.500 de solicitări pe toată durate anului, a declarat, marţi, la 
Constanţa, responsabilul de comunicare al Agenţiei ONU pentru Refugiaţi, Gabriela Leu, care a susţinut însă că 
cifra nu este mare şi că situaţia este "perfect gestionabilă" de către autorităţi. 
Un centru pentru refugiaţii care au obţinut drept de şedere în România, dar şi pentru străinii aflaţi în ţara noastră 
la studii sau la muncă a fost inaugurat marţi la Constanţa, aceştia urmând să beneficieze aici de consiliere, 
informare şi chiar de cursuri de limba română, scrie news.ro. 
Managerul de proiect, Cătălin Albu, a spus că acest centru se adresează străinilor care au dobândit protecţia 
internaţională în România, cărora li s-a recunoscut statutul de refugiat sau li s-a acordat protecţia subsidiară, 
precum şi cetăţenilor din state non-UE şi apatrizi care au dobândit un drept de şedere în România, printre ei fiind 
şi cei aflaţi la studiu sau cu afaceri în ţara noastră. 
“Prin acest proiect ne dorim să creăm o alianţă, nişte parteneriate cu autorităţile, cu organizaţiile locale care se 
pot implica în susţinerea refugiaţilor şi a străinilor cu o viză aici în România şi cu comunităţile de străini, pentru că 
acest liant este necesar în integrarea lor, ajutorul nu poate să vină doar de la stat sau de la ONG-uri, integrarea 
presupune un efort susţinut venit din mai multe locuri, fiecare cu expertizele sale pentru a încerca să-i integrăm”, 
a afirmat Cătălin Albu. 
El spune că la acest centru refugiaţii primesc diverse informaţii, dintre cele mai diverse, de la găsirea unei 
grădiniţe pentru copil sau alegerea unui medic de familie şi până la căutarea unui loc de muncă, dar au parte şi de 
asistenţă juridică, medicală, psihologică şi pot participa chiar şi la cursuri de limba română. 
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La evenimentul de inaugurare a centrului a fost prezentă şi Gabriela Leu, responsabil de comunicare al Agenţiei 
ONU pentru Refugiaţi. Ea a spus că numărul cererilor de azil în România a ajuns la aproximativ 3.000 de la 
începutul anului, după ce în anii trecuţi erau 1.500 de cereri. 
 “În ultima lună au venit 482 de persoane pe mare. Aceasta nu este o cifră foarte mare şi nu este o cifră care nu 
este gestionată. Este o cifră perfect gestionabilă de către autorităţi. (…) În mod tradiţional, România primeşte 
anual 1500 de cereri de azil pe an, aceasta este cifra înregistrată în ultimii ani. În acest an, până în acest moment, 
cifra a ajuns la aproximativ 3.000. Reprezintă o dublare, dar dacă privim lucrurile în perspectivă, cifra aceasta nu 
este mare. 400 de oameni nu este o cifră atât de mare ca să justifice o abordare gen criză. Este mai mare decât 
cifra cu care ţara noastră este obişnuită, dar nu este o cifră care să justifice o abordare gen criză”, a explicat 
reprezentanta Agenţiei ONU pentru Refugiaţi. 
Gabriela Leu a fost întrebată de jurnalişti de ce mulţi dintre refugiaţii care ajung în România nu doresc să rămână 
aici, ci vor să ajungă în alte state, spunând că probabil unii dintre ei au familii sau prieteni în ţările respective şi 
pot fi ajutaţi de aceştia când ajung acolo. 
 “Foarte mulţi dintre cei care doresc să plece în altă ţară au familii sau au prieteni acolo. Imaginaţi-vă că ajung 
într-o ţară străină, fără a avea suportul acela pe care îl au de obicei acasă, pe care îl avem noi acasă, şi în 
momentul în care ei ştiu că într-o altă ţară îi aşteaptă cineva care poate să stea alături de ei în momentele de 
început lucrul acesta acţionează ca un factor foarte puternic, îi motivează foarte mult să încerce să ajungă acolo 
unde o parte din familia lor se află. Am observat că mulţi dintre cei care ajung aici şi care au nevoie de protecţie 
nu ştiu foarte multe despre ţara noastră, nu ştiu că în România există un sistem de azil. Înţelegem că ce li se spune 
lor despre România sau imaginea care li se construieşte despre România, nu este o imagine din care să înţeleagă 
că ei de fapt pot trăi aici”, a afirmat Gabriela Leu. 
Un centru similar urmează să fie inaugurat în 28 septembrie la Galaţi. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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